
Or.0002.7.2023 
 

PROTOKÓŁ Nr XLII.2023 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 6 października 2023 r. w godz. 10.00 – 13:30 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Waldemar Kikolski – Wicestarosta Wysokomazowiecki (Dyrektor SP w Sokołach); 
2) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 
3) Magda Ożarowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie; 
4) Krystyna Dworakowska – Kierownik Klubu Dziecięcego w Sokołach; 
5) Szczepan Koc – Kierownik Posterunku Policji w Sokołach; 
6) Piotr Pruszyński – Naczelnik Wydziału Operacyjnego i Przeciwdziałania Zagrożeniom 

w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wys. Maz.; 
7) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
8) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
9) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 
10) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego; 
11) Katarzyna Babińska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 
12) Magdalena Pietruczak – p.o. Dyrektora Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 
13) Piotr Citko – Polska Spółka Gazownictwa Sp. z o.o.; 
14) Mieszkańcy gminy. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, który przywitał radnych, 
sołtysów, zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na sali. Na podstawie listy obecności 
poinformował, że w sesji uczestniczy 15 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować 
prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, 
zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść 
informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie 
BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. 
 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Zaproponował wprowadzenie dwóch 
zmian w porządku obrad w postaci dodania do porządku obrad pkt. 5, tj.: „Przedstawienie informacji 
na temat rozbudowy sieci gazowej na terenie gminy Sokoły” oraz dodania do porządku obrad pkt 9.5, 
tj. rozpatrzenie wniosku i podjęcie uchwały „zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu 
udzielania dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestru, usytuowanych w granicach administracyjnych gminy Sokoły 
i będących własnością podmiotów niezaliczanych do sektora finansów publicznych”. Następnie 
zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego 
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porządku obrad? Jednocześnie przedstawił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie 
gminnym zmiany w porządku obrad mogą być wprowadzone bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady. 

Nie zgłoszono uwag i innych propozycji do zaproponowanego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu przyjęcie proponowanych 

zmiany w porządku obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia zmiany w porządku obrad stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowaną 

zmianę w porządku obrad. 
 

Porządek posiedzenia po zmianie: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLI Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Przedstawienie informacji na temat rozbudowy sieci gazowej na terenie gminy Sokoły. 
6. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz podejmowane działania 

zmierzające do zmniejszenia przestępczości na terenie gminy. 
7. Informacja na temat ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy. 
8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023. 
9. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2023 rok; 
2) powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników; 
3) zasad udzielania dotacji spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji 

i sposobu jej rozliczania; 
4) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wysokomazowieckiemu; 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji z budżetu gminy na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru, usytuowanych w granicach administracyjnych gminy Sokoły i będących własnością 
podmiotów niezaliczanych do sektora finansów publicznych. 

10. Omówienie założeń do projektu budżetu gminy na 2024 rok.  
11. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 
12. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych w I półroczu 2023 r.  
13. Zajęcie stanowiska w sprawie reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie 

Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał wyciąg z protokołu XLI Sesji Rady Gminy, 
który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie protokół XLI Sesji Rady 

Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 
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 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XLI Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XLI Sesji Rady Gminy Sokoły 

został przyjęty. 
 
Ad. 4. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zapoznał z informacją z pracy między sesjami za okres od 22 
sierpnia 2023 r. do 6 października 2023 r. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Radny Piotr Łapiński poinformował, że w okresie pomiędzy sesjami odbyło się rozstrzygnięcie 
szóstej edycji Polskiego Ładu. Przypomniał, że trzech radnych złożyło wspólny wniosek na wykonanie 
inwestycji w Bruszewie, w Kowalewszczyźnie i w Jeńkach. Przedstawił, że na inwestycję w Bruszewie 
zostało przyznane dofinansowanie, a na pozostałe nie. Pogratulował wsi Bruszewo pozyskanego 
dofinansowania i zapytał, jakie są dalsze plany gminy w zakresie planowanych inwestycji, na które nie 
otrzymaliśmy wsparcia? Czy jest jakaś możliwość ponowienia wniosku albo przesunięcia środków 
z innych działań? Czy będą podjęte jakieś działania, czy też plany zostaną zaniechane? Ponadto 
zapytał, czy są już znane wyniki ósmej edycji Polskiego Ładu? Poinformował, że gmina złożyła wniosek 
do tego programu na doposażenie budynków użyteczności publicznej w instalacje fotowoltaiczne, 
m.in. hydroforni w Jeńkach. W ramach tych środków miał być zakupiony agregat prądotwórczy, 
bardzo potrzebny dla odbiorców wody z hydroforni w Jeńkach. Zapytał, czy jest jakieś uzasadnienie 
wyboru inwestycji w ramach szóstej edycji Polskiego Ładu? Chcielibyśmy wiedzieć, co zdecydowało, 
że nie otrzymaliśmy dofinansowania i na co zwrócić uwagę przy aplikowaniu o środki w kolejnej 
edycji. Wystąpił z wnioskiem o przesłanie złożonego wniosku i otrzymanej odpowiedzi. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że złożyliśmy dwa wnioski o dofinansowanie do 
szóstej edycji Polskiego Ładu. Pierwszy na zadanie pn. „Przebudowa obiektów użyteczności publicznej 
w miejscowościach Kowalewszczyzna i Jeńki”. W ramach inwestycji w Kowalewszczyźnie planujemy 
wykonać świetlicę w szkole, a w Jeńkach wyremontować remizę. Szacowna wartość inwestycji to 
2 mln zł, dofinansowanie 98 %. Drugi wniosek dotyczył zadnia pn. „Przebudowa i rozbudowa budynku 
strażnicy OSP w Bruszewie”. Wartość inwestycji to 2,5 mln zł, dofinansowanie 98 %. Na stronie 
internetowej zostały opublikowane wyniki. Oficjalnie nie otrzymaliśmy jeszcze promesy. Wnioski 
oceniane są przez komisję powołaną przez Premiera. W ostatnim posiedzeniu komisji uczestniczył 
pan starosta i przedstawiał, że wszystkie jego wnioski zostały rozpatrzone negatywnie. W podobny 
sposób potraktowano wiele sąsiednich gmin. Zaskoczyło nas, że dofinansowanie otrzymaliśmy nie na 
pierwszy wniosek, a na drugi. Poprosił radnego o złożenie formalnego wniosku, wówczas prześlemy 
go do Kancelarii Premiera.  

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła informacje związane 
z przygotowaniem wniosków o dofinansowanie. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że od 1 września 2024 r. w SP w Kowalewszczyźnie 
będzie potrzebna dodatkowa sala lekcyjna. Wczoraj byliśmy z projektantem w szkole i rozmawialiśmy 
na ten temat. Obecnie pracujemy nad tym, aby spełnić warunki i wygospodarować miejsce na salę. 
Ponadto poinformował, że w zbliżających się wyborach parlamentarnych jest szansa na wywalczenie 
środków na świetlicę bądź remizę. Warunkiem jest najwyższa frekwencja w powiecie. Za chwilę 
szczegóły na ten temat przybliży państwu przedstawiciel staży pożarnej. Odnosząc się do ósmej edycji 
programu poinformował, że złożyliśmy trzy wnioski. Pierwszy na zdanie pn. „Montaż instalacji OZE 
w obiektach użyteczności publicznej będących własnością gminy” na wartość 2 mln zł. W ramach 
inwestycji planujemy wykonać instalacje na budynkach, tj.: Urząd Gminy Sokoły, CKB w Sokołach, CIT 
w Waniewie, OREW w Perkach-Karpiach, budynki hydroforni, oczyszczalnia ścieków w Sokołach oraz 
zakupić agregaty prądotwórcze do wszystkich stacji uzdatniania wody na terenie gminy. Dodatkowo 
w wybranych obiektach zostaną zamontowane pompy ciepła, które pozwolą zredukować koszty 
ogrzewania i emisji dwutlenku węgla. Drugi wniosek został złożony na kilkanaście dróg gminnych 
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wymagających modernizacji. W trzecim wniosku aplikujemy o środki na uzbrojenie Podlaskiej Strefy 
Zrównoważonego Rozwoju w Krzyżewie w wysokości 29,9 mln zł.  

Radny Piotr Łapiński zapytał, czy w ramach ósmej zostało już przyznane dofinansowanie? 
Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że ósma edycja PŁ nie jest jeszcze rozstrzygnięta. 

 Mieszkanka gminy AK poinformowała, że w maju br. zostało zorganizowane spotkanie 
z mieszkańcami Bruszewa i rodzicami zainteresowanymi posłaniem swoich dzieci do Punktu 
Przedszkolnego w Bruszewie. Na spotkaniu pan wójt poprosił o przygotowanie listy z deklaracją 
rodziców o posłaniu dzieci do PP w Bruszewie. Z przedstawionej dziś informacji dowiedzieliśmy się, że 
została podjęta decyzja o wstrzymaniu prac związanych z utworzeniem tego punktu. Przypomniała, 
że na jednej z poprzednich sesji Rada Gminy Sokoły zadeklarowała utworzenie punktu. Dziś słyszymy, 
że wycofano się z tego zobowiązania. Poprosiła o wyjaśnienie. 

Mieszkanka gminy JSP poinformowała, że jest zainteresowana posłaniem swoich dzieci do 
Punktu Przedszkolnego w Bruszewie i napisała do Podlaskiego Kuratora Oświaty, który w odpowiedzi 
przedstawił, że z informacji otrzymanej od wójta gminy wynika, iż PP w Bruszewie nie zostanie 
utworzony od 1 września 2023 br. lecz w późniejszym terminie. Przesuniecie terminu wynika 
z konieczności dostosowania pomieszczeń szkolnych do standardów obowiązujących w placówkach 
przedszkolnych. Oświadczyła, że analizując całą sytuację wokół szkoły można dojść do wniosku, że 
pan wójt planuje wykorzystać obiekt w jakiś inny sposób, niż nas zapewniał. Poprosiła o wyjaśnienie. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że w Bruszewie odbyło się zebranie wiejskie. 
Uczestniczyło w nim liczne grono osób. Dyskutowaliśmy bardzo długo na temat przyszłości obiektu. 
W rezultacie mieszkańcy jednoznacznie powiedzieli, że nie chcą przedszkola z niepewną przyszłością. 
Na zebraniu część rodziców zadeklarowała, że ich dzieci nie wrócą już z Sokół do Bruszewa. 
Deklaracja pań jest piękna, ale obawiamy się tego, że poniesiemy nakłady, a obiekt będzie stał pusty. 
Nikt nie da nam gwarancji, że po przygotowaniu pomieszczeń będą chętni do korzystania z obiektu. 
Obecnie pracujemy nad sposobem zagospodarowania nieruchomości. 

Mieszkanka gminy AK oznajmiła, że budynek SP w Bruszewie jest za duży dla samego punktu 
przedszkolnego, tymczasem w przedszkolu w Sokołach jest przepełnienie. Dyrekcja robi co może, aby 
zapewnić jak najlepsze warunki. Budynek nie jest z gumy, nie da się go rozciągnąć. Przedstawiła, że 
grupa do której uczęszcza jej dziecko toaletę ma na innym piętrze. W pomieszczeniach jest ciasno. 
Rodzice chcieliby, aby ich dzieci miały jak najlepsze warunki do nauki. Na posiedzeniach komisji i sesji 
wnioskowaliśmy o zestawienia kosztów i rozważenie naszej propozycji. Poprosiła, aby w trakcie 
przerwy radni przeszli do szkoły i zobaczyli, jak to wszystko funkcjonuje. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że rozmawiał z niektórymi rodzicami dzieci 
przeniesionych z Bruszewa do Sokół. Żadne z rodziców nie chce dać nam gwarancji pozostawienia na 
stałe swoich dzieci w Bruszewie. Demografia jest niekorzystna. Jeszcze kilka lat temu w gminie rodziło 
się 40-50 dzieci, a obecnie jest to już 25-28. W ostatnich latach rodzice zaczęli sami przenosić dzieci 
z Bruszewa do Sokół. Musieliśmy podjąć decyzję, ponieważ utrzymywanie szkoły z niewielką liczbą 
dzieci jest ogromnym kosztem.  

Mieszkanka gminy JSP powiedziała, że w Sokołach przedszkole jest bardzo małe, dlatego nie 
wyśle tam swoich dzieci. W Bruszewie przedszkole byłoby w stanie zapewnić odpowiednie warunki. 
Decyzja pana wójta godzi w interes publiczny mieszkańców. 

Radny Tomasz Kruszewski oświadczył, że na ostatnim zebraniu w Bruszewie rozmawialiśmy 
o przyszłości obiektu. Decyzja o zamknięciu szkoły już zapadła. Nie można jej zmienić. W tej chwili po 
zamknięciu szkoły otwarcie tam punktu przedszkolnego byłoby bardzo dużym kosztem. Wstępnie 
zainteresowanie punktem przedszkolnym było duże. Deklaracja była na 25 dzieci. Obecnie więcej niż 
połowa rodziców zmieniła swoje zdanie. Na zebraniu rodzice jednoznacznie powiedzieli, że dzieci 
przeniesione do Sokół nie wrócą już do Bruszewa. Gdyby w budynku po szkole powstało przedszkole, 
to jego przyszłość byłaby niepewna. W wiosce pozostaje budynek, który trzeba zagospodarować. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że w 2017 r. w gminie urodziło się 50 dzieci, w 2018 
r. – 74, w 2019 r. – 59, w 2020 r. – 41, w 2021 r. – 43, w 2022 r. – 25 i do tej chwili 2023 r. – 22. 

Mieszkanka gminy AK zapytała, jaka jest liczebność dzieci w oddziałach przedszkolnych w SP 
w Sokołach? 
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Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach Waldemar Kikolski odpowiedział, że w każdym 
z oddziałów jest nie więcej niż 25 dzieci. Nie łamiemy przepisów. Jesteśmy na bieżąco i doraźnie 
kontrolowani przez różne instytucje. W szkole w Bruszewie było dużo luźniej niż w Sokołach. Rodzice 
przyzwyczaili się to tego. Funkcjonowanie klas 3-5 osobowych w dużej szkole jest niemożliwe. 
Obecnie pracujemy nad przygotowaniem dodatkowej łazienki dla najmłodszych dzieci na drugim 
piętrze. Dzieci w oddziałach zlokalizowanych na parterze i pierwszym piętrze mają zapewnione 
łazienki na tej samej kondygnacji. Na drugiej kondygnacji jest co prawda toaleta, ale nie jest 
przystosowana dla małych dzieci. W każdej grupie jest przynajmniej jeden nauczyciel wspomagający, 
który prowadza dzieci do toalety. 
 
Ad. 5. 

Piotr Citko z Polskiej Spółki Gazownictwa Sp. z o. o. wyświetlił i omówił prezentację 
multimedialną na temat „Ogólne zasady przyłączania do sieci gazowej mieszkańców oraz podmiotów 
w gm. Sokoły”. Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Radna Jadwiga Sieniawska zapytała, jaka jest opłata za podłączenie? 
Piotr Citko z Polskiej Spółki Gazownictwa Sp. z o. o. odpowiedział, że opłata za wykonanie 

przyłącza do 15 m wynosi 3.521,12 zł brutto. Powyżej tej odległości koszt ustalany jest indywidualnie 
z zainteresowanym. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że gazyfikacja Sokół wiąże się z rozkopywaniem ulic. 
Gmina Sokoły od pewnego czasu planuje budowę strefy wodorowej w Krzyżewie. Zaproponował, aby 
spółka gazowa realizując inwestycję położyła już takie rury przesyłowe, które później będą mogły być 
wykorzystane do dystrybucji wodoru. 

Piotr Citko z Polskiej Spółki Gazownictwa Sp. z o. o. odpowiedział, że na dzień dzisiejszy PSG 
nie kładzie sieci pod wodór. Przedstawiona opinia jest słuszna, ale obecnie nie jesteśmy przygotowani 
do dystrybucji wodoru. Jeżeli technologia wodorowa rozwinie się w większym stopniu, to będziemy 
zainteresowani dystrybuowaniem wodoru. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował radnemu za bardzo cenną uwagę. Poinformował, że 
uczestniczył w wielu konferencjach i debatach na temat wodoru. Technologia jest obecnie na tyle 
nowatorska, że o powszechnym przesyle sieciowym wodoru będzie mogli mówić dopiero za jakiś 
czas. Firmy wykonującej sieć gazową w Sokołach w żaden sposób nie możemy zobowiązać do 
położenia rur zdolnych w przyszłości do przesytu wodoru. Inwestycja zostanie wykonana zgodnie 
z opracowaną dokumentacją. Planowane przez nas przedsięwzięcie w Krzyżewie przewiduje 
dystrybucję wodoru w butlach. Obecnie stacje paliw z największych miastach w kraju zaopatrują 
klientów w wodór dostarczany im w butlach. 

Radna Jadwiga Sieniawska zapytała, czy gazociąg będzie przebiegał pod chodnikiem? 
Piotr Citko z Polskiej Spółki Gazownictwa Sp. z o. o. odpowiedział, że nie przewidujemy 

niszczenia jezdni. Gazociąg będziemy kładli pod chodnikami i pasami zieleni. W wielu miejscach 
wykonamy przejścia bez rozkopywania gruntu. Zamierzamy jak najmniej ingerować w infrastrukturę. 

 
Ad. 6. 
 Kierownik Posterunku Policji w Sokołach Szczepan Koc przedstawił informację o stanie 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Sokoły, która stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 7. 

Naczelnik Wydziału Operacyjnego i Przeciwdziałania Zagrożeniom w Komendzie Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Wys. Maz. Piotr Pruszyński przedstawił informację na temat ochrony 
przeciwpożarowej na terenie gminy, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Następnie zapoznał 
z profrekwencyjną inicjatywą Ministerstwa Klimatu i Środowiska oraz Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych i Administracji pod nazwą „Bitwa o remizy” zakładającą, że w każdym powiecie 
(z wyłączeniem miast na prawach powiatu) gmina do 20 tys. mieszkańców z największą frekwencją 
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w wyborach do Sejmu i Senatu zaplanowanych na 15 października 2023 r. otrzyma 1 milion złotych 
dotacji na termomodernizację, remont i wyposażenie remizy strażackiej. Projekt zakłada przekazanie 
gminie środków na realizację przedsięwzięcia w 2024 r. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 8. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie Magda Ożarowska zapoznała z informacją  
o stanie realizacji zadań oświatowych Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie w roku szkolnym 
2022/2023, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach Waldemar Kikolski przedstawił informację o pracy 

SP w Sokołach w roku szkolnym 2022/2023, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Radny Marek Czajkowski zwrócił uwagę, że wyniki egzaminu ósmoklasisty w SP w Sokołach są 

zadziwiająco słabe. 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach Waldemar Kikolski oświadczył, że wyniki egzaminu 

są odzwierciedleniem potencjału uczniów na dany moment i są porównywalne z wynikami w innych 
szkołach wiejskich. W szkole w przeważającej większości pracują ci sami nauczyciele od wielu lat. 
Zdarza się, że raz na jakiś czas trafia się rocznik, z którym trudno osiągnąć satysfakcjonujący rezultat. 
Przypomniał, że kilka lat temu w SP w Sokołach trafił się znakomity rocznik, który osiągnął drugi 
wynik egzaminu ósmoklasisty w województwie. Nie wyolbrzymialiśmy wówczas tego wielkiego 
sukcesu i mówiliśmy, że kiedyś może przytrafić się rocznik, z którego nie będziemy zadowoleni. Taka 
sytuacja przytrafiła się nam w tym roku. Staramy się pracować z uczniami jak najlepiej, ale nie zawsze 
udaje się nam osiągnąć to, co byśmy chcieli. 

Radny Marek Czajkowski zapytał dyrektora, czy podjął jakieś działania w sprawie zatrudnienia 
pielęgniarki szkolnej? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach Waldemar Kikolski odpowiedział, że celowo usunął 
z bieżącego sprawozdania zapis o poszukiwaniu pielęgniarki, ponieważ na posiedzeniu komisji pan 
radny powiedział, że co roku mówi się to samo i wszyscy już wiedzą o tym, że szkoła nie może znaleźć 
pielęgniarki. 

Radna Jadwiga Sieniawska (nauczycielka SP w Sokołach) oświadczyła, że piątki z matematyki 
cieszą wszystkich. Na przestrzeni kilku ostatnich lat widać, że uczniowie coraz mniej przykładają się 
do nauki. Nie chcemy wstawiać ocen na wyrost, stąd też oceny nie są najlepsze. Tegoroczny wynik 
jest porównywalny ze średnią krajową. Możemy nad tym ubolewać, ale w znacznym stopniu jest to 
konsekwencją pandemii i zmiany sposobu nauczania. Uczniowie mają braki w wiedzy z owego czasu. 
Podczas realizacji bieżącego programu staramy się niwelować powstałe zaniedbania. Z takim samym 
problemem zmagają się również inne szkoły w kraju. Trudno jest nam po długim czasie pracy zdalnej 
przyzwyczaić uczniów do systematycznej pracy. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach Waldemar Kikolski poinformował, że szkoła 
poczyniła wiele starań związanych z zatrudnieniem pielęgniarki szkolnej po podejściu poprzedniej na 
emeryturę. Zakres obowiązków pielęgniarki szkolnej, zasady zatrudnienia i wysokość oferowanego 
wynagrodzenia powodują, że zainteresowana osoba woli podjąć pracę w szpitalu przychodni, niż 
szkole. Stwierdził, że dopóki nie będzie zmian systemowych w tym zakresie, dopóty szkoła ma 
niewielkie szanse na zatrudnienie pielęgniarki. Wyjściem z sytuacji jest przeznaczenie przez organ 
prowadzący szkolę środków na wynagrodzenie pielęgniarki. Takie rozwiązanie spowodowuje, że 
oferta pracy na stanowisku pielęgniarki szkolnej będzie atrakcyjna i przyciągnie zainteresowane 
panie. 

Radny Marek Czajkowski powiedział, że w Sejmie i Senacie zasiada spora grupa nauczycieli. 
Jeśli problem z zatrudnieniem pielęgniarki ma dużo szkół w całym kraju, to posłowie i senatorowie 
powinni o to zadbać i wprowadzić odpowiednie rozwiązania. Stwierdził, że nauczyciele w naszym 
kraju dbają tylko o swój interes i wysokość wynagrodzeń. Nie martwią się o dobro dzieci i ich 
potrzeby.  
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Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach Waldemar Kikolski odpowiedział, że nie jest to 
wina nauczycieli, ale polityki państwa. Problem został zgłaszany odpowiednim organom, ale do tej 
pory nie zauważamy działań w tym kierunku. 

Mieszkanka gminy AK poprosiła o podjęcie działań w kierunku zatrudnienia pielęgniarki. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski zaapelował do radnych, sołtysów i strażaków o pomoc 

w nagłośnieniu programu profrekwencyjnego pn. „Bitwa o remizy”. Przypomniał, że podczas 
wyborów prezydenckich sąsiednia gmina Kulesze Kościelne dzięki wysokiej frekwencji otrzymała 
z podobnego programu pn. „Bitwa o wozy” pieniądze na zakup dwóch nowych wozów strażackich. 
W najbliższym czasie planujemy zorganizować spotkanie robocze w celu wypracowania działań 
mających na celu zachęcenie jak najwięcej liczby mieszkańców do udziału w wyborach. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zamknął dyskusję i ogłosił 15 minutową przerwę 
w obradach sesji. 
 
Ad. 9. 
1) 
 Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i poprosił panią skarbnik o przedstawienie 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2023 r. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2023 r. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2023 r., stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/283/2023 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi załącznik nr 14 do protokołu 
 
2) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania 
zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie powołania zespołu do 

spraw zaopiniowania kandydatów na ławników, stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLII/284/2023 
w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników,  

stanowi załącznik nr 16 do protokołu 
 

3) 
Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zasad udzielania dotacji spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania 
dotacji i sposobu jej rozliczania. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zasad 
udzielania dotacji spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej 
rozliczania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji 

spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania, stanowi 
załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

 Uchwała Nr XLII/285/2023  
w sprawie zasad udzielania dotacji spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie 

udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania, stanowi załącznik nr 18 do protokołu 
 
4) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu, stanowi załącznik nr 19 
do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
 Uchwała Nr XLII/286/2023 

zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wysokomazowieckiemu, stanowi załącznik nr 20 do protokołu 
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5) 
Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji z budżetu gminy na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, 
usytuowanych w granicach administracyjnych gminy Sokoły i będących własnością podmiotów 
niezaliczanych do sektora finansów publicznych. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji z budżetu gminy na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, 
usytuowanych w granicach administracyjnych gminy Sokoły i będących własnością podmiotów 
niezaliczanych do sektora finansów publicznych. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zasad i trybu udzielania dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie 
i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, usytuowanych w granicach 
administracyjnych gminy Sokoły i będących własnością podmiotów niezaliczanych do sektora 
finansów publicznych, stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
 Uchwała Nr XLII/287/2023  
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji z budżetu gminy na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, 
usytuowanych w granicach administracyjnych gminy Sokoły i będących własnością podmiotów 

niezaliczanych do sektora finansów publicznych, stanowi załącznik nr 22 do protokołu 
 
Ad. 10. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że zgodnie z przepisami ustawy wójt musi przyjąć 
projekt budżetu gminy na rok następny w terminie do 15 listopada br. Państwo radni na bieżąco 
obserwują sytuację budżetu gminy. Wkrótce musimy określić stawki podatków. Stawki maksymalne 
zostały już określone. Skonstruowanie projektu budżetu zawsze jest trudne. Nie wiemy, jak potoczy 
się sytuacja. Przyszły rok będzie szczególnie trudny, ponieważ założenia rządowe przewidują znaczne 
podwyżki wynagrodzeń. Nie mamy na to wpływu i musimy się do tego dostosować. Sytuacja rolników 
i przedsiębiorców jest trudna. Z różnych powodów borykają się oni obecnie z obniżeniem dochodów. 
Nie chcielibyśmy zbyt mocno obciążać ich podatkami, ale do realizacji zaplanowanych zadań, na które 
otrzymaliśmy dofinansowania potrzebny jest wkład własny. W przyszłym roku musimy przekazać 
Powiatowi Wysokomazowieckiemu drugą część pomocy finansowej na realizację inwestycji drogowej 
z Sokół do Nowych Racibor. Otrzymaliśmy środki na dofinansowanie przebudowy dróg gminnych. Do 
realizacji inwestycji wymagany jest wkład własny. Oprócz tego z Polskiego Ładu chcemy wykonać salę 
gimnastyczną, boiska, PSZOK i wszystkie inne inwestycje. Na dzisiejszej sesji została podjęta uchwałę 
o dofinansowaniu spółki wodnej. Nie mogliśmy dokonać poręczenia kredytu na zakup koparki. 
Członkowie zarządu poręczyli zobowiązanie własnymi majątkami. Realizujemy fundusze sołeckie. Na 
ten cel musimy wyasygnować w budżecie określone środki i wykonać zadania. Sporym wydatkiem są 
comiesięczne diety radnych i sołtysów oraz wynagrodzenia pracowników. Podjęliśmy już prace nad 
przygotowaniem projektu budżetu, który musi mieć swoje odniesienie do potrzeb i oczekiwań. 
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Skarbnik Gminy Irena Bruszewska poinformowała, że w złożeniach budżetu na przyszły rok 
musimy oprócz tego, co przedstawił pan wójt, uwzględnić wszystkie zawarte umowy, jak również 
wskaźniki makroekonomiczne. Wskaźnik wynagrodzenia brutto dla nauczycieli wzrasta o 12,3 %. 
Wskaźnik wynagrodzenia brutto dla pracowników administracyjnych i obsługi wzrasta o 10 %. 
Podstawowy odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych pracowników jednostek budżetowych 
z wyjątkiem nauczycieli wyniesie 1.915 zł, a dla rencistów i emerytów niebędących nauczycielami 319 
zł. Dla nauczycieli odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych wyniesie 3.892 zł, zaś odpis na 
zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla nauczycieli emerytów i rencistów wyniesie 42 % kwoty 
bazowej wynikającej z karty nauczyciela. Dla potrzeb sporządzenia wstępnej kalkulacji należy przyjąć 
kwotę 1.700 zł. Oprócz tego są to narzuty na płace obliczane według wskaźników przyjętych na 
podstawie ustawy o ubezpieczeniu społecznym. Zakłada się przyjęcie wskaźnika planowanej inflacji 
na poziomie 6,6 %. Zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów z 21 lipca 2023 r. w sprawie górnych 
granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2024 jest założony wzrost podatków 
i opłat lokalnych o 15 %. Stawki podatków i opłat lokalnych w naszej gminie zostaną przyjęte na 
kolejnej sesji, poprzedzonej dyskusją na komisji. Prezesa GUS ok. 20 października określi górne stawki 
podatku rolnego i leśnego. Będzie to podstawa do ewentualnego obniżenia cen żyta i drewna, które 
są wskaźnikami do ustalenia stawek podatku rolnego i leśnego. W przypadku podatku od środków 
transportowych nadal mieścimy się w wyznaczonych widełkach. Do ustalenia pozostaje ewentualna 
zmiana tego podatku. W 2024 r. minimalne wynagrodzenie za pracę wzrośnie dwukrotnie (od 1 
stycznia 2024 r. do 30 czerwca 2024 r. będzie wynosiło 4.242 zł, a od 1 lipca 2024 r. do 31 grudnia 
2024 r. 4.300 zł). W pierwszym półroczu minimalna stawka za godzinę pracy wyniesie 27,70 zł, a w 
drugim półroczu 28,10 zł. Na żaden z tych wskaźników nie mamy wpływu i musimy się do nich 
dostosować. 28 września rząd przyjął projekt budżetu państwa na kolejny rok. Do 30 października 
otrzymamy informację o udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych i od osób prawnych, jak 
również części subwencji, które przysługują gminie. Od wojewody otrzymamy decyzję o przyznaniu 
środków na zadania własne i zlecone z zakresu administracji rządowej. Będzie to podstawą do ujęcia 
w projekcie budżetu gminy w terminie do 15 listopada br. Kierownicy jednostek zostali zobligowani 
zarządzeniem do przedstawienia swoich projektów planów finansowych, które będą przyjmowane do 
budżetu przy uwzględnieniu wskaźników makroekonomicznych. Podstawą wyjścia projektu budżetu 
będą planowane dochody. Dopiero po określeniu dochodów będziemy mogli zająć się planowaniem 
wydatków. Tegoroczny budżet może zamknąć się wolnymi środkami, które moglibyśmy przeznaczyć 
na pokrycie deficytu. Projekt budżetu zostanie przyjęty do 15 listopada br. Następnie będzie on 
procedowany przez komisję. Chcielibyśmy przyjąć budżet na sesji do 31 grudnia br.  

Radny Piotr Łapiński oświadczył, że każdy radny mógł do 30 września zgłosić swoje wnioski do 
budżetu gminy. Taki wniosek złożyłem ja i radny M. Czajkowski. Będzie to poddane pod dyskusję 
i procedowane w kwestii ujęcia w budżecie. Taka informacja jest w kwestii przypomnienia, ponieważ 
państwo zapomnieli o tym wspomnieć. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska oświadczyła, że nie zapomnieliśmy. Takie prawo wynika 
z procedury uchwalania budżetu. Do 30 września nie tylko radni, ale i sołtysi mogli składać wnioski do 
ujęcia w budżecie gminy. Złożone wnioski będą brane pod uwagę przy opracowywaniu budżetu. 
 
Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przedstawił informację dotyczącą analizy 
oświadczeń majątkowych Radnych Gminy Sokoły, która stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przedstawił informację dotycząca analizy 

oświadczeń majątkowych skarbnika gminy, sekretarza gminy, kierowników jednostek organizacyjnych 
gminy oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta stanowi załącznik nr 24 do 
protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że na skrzynki poczty elektronicznej 

radnych została przekazana informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych w I półroczu 
2023 r. Zapytał, czy są pytania bądź uwagi do tej informacji? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy jest potrzeba odczytania w/w 

informacji? 
Radni nie zgłosili potrzeby odczytania informacji. 
Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych w I półroczu 2023 r., stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Ad. 13. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał proponowane stanowisko w sprawie 
reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści 
Niemiec oraz późniejszej okupacji. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w stanowisko.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie zajęcia stanowiska w sprawie reparacji, odszkodowań 

i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej 
okupacji, stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
 Stanowisko  
w sprawie reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła 

z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji, stanowi załącznik nr 27 do protokołu 
 

Ad. 14. 
1) 
 Radny Piotr Łapiński oświadczył, że przy większych uroczystościach, w naszej gminie brakuje 
masztu na flagę państwową. Na zaprzysiężenie żołnierzy wojsko przywiozło swój maszt. Kilka lat 
temu były na cel środki z programu rządowego. Poprosił pana wójta o zapewnienie masztu na 
przyszłe uroczystości. 
2) 
 Radna Jadwiga Sieniawska przedstawiła, że od 1 listopada br. zostaje uruchomiony nowy pn. 
„usługi sąsiedzkie”. Gmina musi podjąć uchwałę dotyczącą szczegółowych zasad tego programu. 
Poprosiła o wyjaśnienie. 
 Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach Katarzyna Babińska odpowiedziała, że 
usługi sąsiedzkie będą mogły być świadczone przez najbliższych sąsiadów, mieszkańców z tej samej  
miejscowości albo osoby ze wskazania. Nie mogą to być członkowie rodziny. Zostanie ustalona 
stawka za godzinę. Wkrótce wypracujemy szczegóły usług sąsiedzkich. 

Radna Jadwiga Sieniawska poinformowała, że usługa sąsiedzka, to najprościej ujmując pomoc 
sąsiedzka. Wiele osób wykonuje to obecnie. Emeryci dzięki takiej usłudze mogliby sobie dorobić. 
Pomoc byłaby w zakresie przyniesienia leków, zrobienia drobnych zakupów, itp. Odpłatność mogłaby 
być w formie stawki godzinnej lub ryczałtowej. Poprosiła o zgłębienie tematu i powrócenie do tematu 
na najbliższym posiedzeniu komisji. 
3) 
 Sołtys wsi Perki-Wypychy Franciszek Kurzyna poruszył kwestię posypywania kruszywem dróg 
dojazdowych do pól. 
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Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że do tej pory drogi wymagające najpilniejszego 
remontu zostały nawiezione kruszywem łamanym i wyrównane. Pozostałe wnioski będą sukcesywnie 
realizowane w roku bieżącym. 
4) 
 Radny Marek Czajkowski ponowił prośbę o wykonanie chodnika do Biedronki i zgłosił 
potrzebę wykonania przejścia przez ul. Mazowiecką naprzeciwko sklepu. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski oświadczył, że była już udzielana odpowiedź na 
ten wniosek. Lokalizowanie na krótkim odcinku ulicy kilku przejść dla pieszych jest niemożliwe. 

Radny Marek Czajkowski stwierdził, że jeśli ktoś wyjdzie z Biedronki to do jednego, albo 
drugiego przejścia ma ok. 150 m. 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że przedstawiciele 
Zarządu Dróg Wojewódzkich w Białymstoku po przeanalizowaniu wniosku uznali, że w ich ocenie 
przejście przez ulicę we wskazanej lokalizacji nie jest potrzebne. Wniosek o wykonanie przejścia na ul. 
Tykocińskiej został uwzględniony. Wkrótce zostanie to wykonane.  

Radny Marek Czajkowski powiedział, że nie rozumie podejścia zarządcy drogi. 
Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska oznajmiła, że jeśli są dodatkowe 

argumenty, to możemy ponowić wniosek. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że rozmawiał z właścicielem działki, na której 

znajduje się sklep. Podczas rozmowy zobowiązał się on do wykonania chodnika. Sklep jest własnością 
prywatną i nie możemy wpłynąć na jego decyzję. 
5) 
 Sołtys wsi Porośl-Kije Tadeusz Brzozowski zgłosił potrzebę załatania dziur w nawierzchniach 
dróg gminnych w miejscowościach Porośl-Kije i Nowe Racibory powstałych w skutek korzystania 
z tych dróg przez budowlańców pracujących przy budowie linii kolejowej. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odpowiedział, że drogi zostaną naprawione. 
6) 
 Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska poinformowała, że ustawodawca nałożył na gminy 
obowiązek zapewnienia bezpłatnego dowozu dla mieszkańców powyżej 60 roku życia i wyborców 
niepełnosprawnych do lokali wyborczych podczas wyborów do Sejmu i Senatu oraz Referendum 
Ogólnokrajowego zarządzonych na dzień 15 października 2023 r. w gminach, gdzie nie ma transportu 
publicznego i z miejscowości powyżej 1,5 km od lokalu wyborczego. Gmina Sokoły zapewni dowóz do 
lokali. Transport zorganizuje PKS. Zgodnie z przepisami odbędą się dwa kursy z przerwą co najmniej 
4 godzinną pomiędzy pierwszym, a drugim kursem. W poniedziałek wyślemy sołtysom harmonogram 
dowozu i odwozu do miejscowości z prośbą o wywieszenie na tablicy ogłoszeń i poinformowanie 
mieszkańców. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski uzupełnił, że we wspomnianej korespondencji państwo sołtysi 
otrzymają również ulotki profrekwencyjne dotyczące programu „Bitwa o remizy”. 
7) 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że w niedzielę o godz. 14.00 odbędzie się odbiór 
drogi powiatowej z Sokół do Nowych Racibor. Rozpoczęliśmy procedurę przejmowania wiaduktu 
w Porośli-Kije. Dzięki wykonanej inwestycji poprawi się komfort życia mieszkańców. 
 Sołtys wsi Porośl-Kije Tadeusz Brzozowski powiedział, że powstanie wiaduktu jest zasługą 
pana wójta. Gdyby nie było wiaduktu, to musielibyśmy na pole położne po drugiej stronie torów 
jechać ok. 5 km. Ponadto zauważył, że droga pomiędzy wioskami będzie zbyt wąska. Dobrze byłoby 
podjąć działania, aby drogę wykonano zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poprosił o formalny wniosek poparty podpisami mieszkańców. 
8) 

Radna Jadwiga Sieniawska przedstawiła, że wspólnie z radną H. Zarzecką interweniowaliśmy  
u pana wójta w sprawie porannego autobusu do Białegostoku. Zapytała, czy udało się coś wyjaśnić 
w tej sprawie? 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że złożone pismo 
zostało przesłane według kompetencji do PKS-u. PKS udzielił odpowiedzi i wyjaśnił, że poranne kursy 
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zostały zlikwidowane, ponieważ nie są opłacalne ekonomicznie. Prezes spółki przedstawił, że może 
przywrócić kursy pod warunkiem dofinansowania ich przez samorząd gminy. Nie rozpatrywaliśmy 
jeszcze tej propozycji, a więc trudno powiedzieć, jaki byłby to koszt. 

Radna Jadwiga Sieniawska oświadczyła, że warto byłoby przemyśleć propozycję PKS-u. 
Niekoniecznie w kwestii dofinansowania, ale zapewniania dojazdu nawet z jakimś objazdem. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że wrócimy do tej sprawy na komisjach. 
 
Ad. 15. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 13:30 zamknął obrady XLII 
sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował: 
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  
 

Krzysztof Grabowski 
 


